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Lidová pranostika: Jak Vavřinec navaří, tak se podzim vydaří. 
 

SLOVO STAROSTY OBCE 

Vážení spoluobčané, 

letošní počasí zatím přechází od extrému k extrému. Po záplavách máme dny, kdy 
padají teplotní rekordy, abychom následně zažili bouřky s přívalovými dešti, které 
během pár minut zcela naplní Ludgeřovický potok a zaplavují sklepy. Akce, 
připravované dlouho dopředu, jsou počasím mnohdy úplně znehodnoceny. Počasí 
sehrálo výraznou roli i na Ludgeřovických radovánkách, konaných ve dnech16.-
17.7.2010. Zatímco v pátek bylo ještě ve 22 hodin pořádně horko (a country večer 
naštěstí vyšel), v sobotu podvečerní bouřka již plány pořadatelů rázně zhatila a 
přestože ještě večerní program pokračoval (dokonce ještě i s ohňostrojem), 
definitivní ránu z milosti a ukončení akce přinesla další bouřka po 23. hodině. Bylo mi 
skutečně líto všech, kteří tuto akci pečlivě připravovali, ale počasí prostě neporučíme. 
Nezbývá, než věřit, že příště bude lépe… 

S letním počasím také souvisí údržba našich zahrádek a trávníků. Každý z nás se 
snaží mít trávník co nejhezčí, kytičky co nejbarevnější, případně ovoce co nejsladší. 
Úměrně s touto snahou se však v poslední době množí počet stížností na občany, 
kteří se zejména svým trávníkům věnují v neděli a hlukem sekaček ruší své okolí. 
Znovu proto upozorňuji na existenci Obecně závazné vyhlášky obce Ludgeřovice č. 
2/2008, „o ochraně nočního klidu a regulaci hlučných činností“, kde jsou neděle a 
státem uznané dny pracovního klidu (státní svátky) vymezeny jako dny, kdy je každý 



povinen zdržet se veškerých prací spojených s užíváním nářadí a zařízení, 
způsobujících hluk, např. sekaček na trávu, cirkulárek, motorových pil, křovinořezů, 
stavebních strojů a stavebního nářadí. Argumentace, že občan nevěděl, je v tomto 
směru velmi chabá a nebude brána při případném řízení brána v potaz. Obecně zde 
platí, že neznalost zákona neomlouvá.   

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce 

 

Zde je ještě jednou kompletní znění Obecně závazné vyhlášky obce Ludgeřovice č. 
2/2008, „o ochraně nočního klidu a regulaci hlučných činností“: 

 

Obec Ludgeřovice 

Obecně závazná vyhláška obce Ludgeřovice č. 2/2008, 

„o ochraně nočního klidu a regulaci hlučných činností “ 

Zastupitelstvo obce Ludgeřovice se na svém 15. zasedání dne 10.12.2008 
usnesením č. 4 usneslo vydat na základě ustanovení § 10 písm. a) a § 84 odst.2 
písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) ve znění pozdějších 
předpisů tuto obecně závaznou vyhlášku:  

Čl. 1  

Vymezení činností, které by mohly narušit veřejný pořádek v obci nebo být v 
rozporu s dobrými mravy, ochranou bezpečnosti, zdraví a majetku.  

Činností, která by mohla narušit veřejný pořádek v obci je:  

a) rušení nočního klidu  

b) používaní hlučných strojů, nářadí a zařízení v nevhodnou denní dobu.  

Čl. 2  

Omezení činností.  

1. Noční klid je doba od 22.00 hod. do 6.00 hod. V této době je každý povinen 
zachovat klid a omezit hlučné projevy.  

2. Každý je povinen zdržet se veškerých prací spojených s užíváním zařízení, nářadí 
s zařízení, způsobujících hluk, např. sekaček na trávu, cirkulárek, motorových pil, 
křovinořezů, stavebních strojů a stavebního nářadí, a to:  

o nedělích a státem uznaných dnech pracovního klidu v době od 6.00 do 22.00 
hod.  

Čl. 3  

Společná ustanovení.  

1. Porušení povinností stanovených touto obecně závaznou vyhláškou lze postihovat 
jako přestupek1) nebo jiný správní delikt2), nejde-li o trestný čin.  

2. Řízení ve věcech přestupků nebo jiných správních deliktů podle této obecně 
závazné vyhlášky přísluší orgánům obce Ludgeřovice.  

 

 



Čl. 4  

Účinnost  

Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dnem 1.1.2009.  

Mgr. Daniel Havlík v.r.      Mgr. Helena Pipreková v.r. 
starosta obce        místostarostka obce  

1) ust. § 46, odst.2 zákona č. 200/1990 Sb., o přestupcích, ve znění pozdějších 
předpisů  

2) ust. § 58 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších 
předpisů  

Poděkování 

Ve dnech 18.-20.6.2010 jsme měli v Ludgeřovicích zahraniční návštěvu. V rámci 
mezinárodní spolupráce zemí tzv. „Visegrádské čtyřky“ přijeli mladí fotbalisté 
z maďarského Putnoku sehrát mezinárodní přátelské utkání v kopané s našimi žáky 
a zároveň se seznámit s naší obcí. V loňském roce obdobnou cestu absolvovali žáci 
Ludgeřovic právě do Putnoku. V rámci mezinárodního turnaje hráčů nad 35 let, 
konaného v sobotu 19.6.2010 bylo sehráno utkání žáků Ludgeřovic a Putnoku. Celá 
maďarská výprava oceňovala péči, jaká jim byla u nás věnována a všichni potvrdili, 
že se jim v Ludgeřovicích skutečně velmi líbilo. Chci touto cestou poděkovat všem, 
kteří se o zahraniční hosty po celou dobu starali, zejména Břetislav Kaňa a Ladislav 
Kosztolanyi byli skutečně vzornými hostiteli. Mé poděkování patří rovněž manželům 
Haně a Jiřímu Hawlikovým i zaměstnancům hostince penzionu U sv. Mikuláše v Hati 
za zajištění perfektního ubytování a stravy, Miroslavu Ostárkovi a zaměstancům 
Selského dvora v Ludgeřovicích za výborné obědy a bowling (je fakt, že bowling hráli 
mnozí kluci z Putnoku poprvé v životě a byli skutečně nadšeni), Aleši Smolkovi a 
zaměstnancům restaurace Credo v Ostravě-Zábřehu za zajištění občerstvení. Jen 
pro zajímavost, utkání skončilo sice 10:1 ve prospěch maďarských hráčů, je však 
pravdou, že v Putnoku mají vlastní vyhlášenou fotbalovou školu a někteří její hráči již 
hrají nejvyšší maďarskou ligu. Pro naše kluky, kteří navíc hráli ve značně 
kombinované sestavě s řadou mladších žáků, to však byla jistě neocenitelná 
zkušenost.  

 

 

 



Ocenění za svůj šlechetný postoj ke zdraví si zaslouží další vzorný dárce krve. 
Český červený kříž udělil dne 7.6.2010 zlatou medaili prof. MUDr. J. Janského 
za 40 bezpříspěvkových odběrů paní Daniele Vjačkové. Jsem velmi rád, že se 
stále mezi námi nachází právě takoví občané, kterým není lhostejný osud jiných a 
jsou ochotni darovat skutečně to nejcennější… 

 

Ve středu 14.7.2010 na schůzi Klubu důchodců Vrablovec odstoupila zejména 
ze zdravotních důvodů ze své funkce jeho dlouholetá předsedkyně paní 
Markéta Jurčková. Po dobu téměř 16 let byla spolu se svým manželem panem 
Evaldem Jurčkem hybnou silou všeho dění v klubu, jehož činnost se stala 
skutečným pojmem a akce klubu jsou vyhlášené v širokém okolí. Za jejich 
dlouholetou práci si oba zaslouží skutečné obrovské poděkování nás všech. Oběma 
přeji jménem všech občanů Ludgeřovic do dalších let pevné zdraví, pohodu a životní 
optimismus. Pevně věřím, že budou i nadále aktivními členy Klubu důchodců na 
Vrablovci a těším se na další spolupráci.                      

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce 

UDÁLOSTI V OBCI 
 
Paní Markéta Jurčková, dlouholetá předsedkyně KD Vrablovec, oslavila 
významné životní jubileum 

Paní Markéta Jurčková je výraznou osobností Vrablovce. Před 16 lety, tj. v roce 1994 
byla jedním z iniciátorů založení občanského sdružení „Klub důchodců Vrablovec“ a 
stala se jeho první a dosud poslední předsedkyní. Pod jejím vedením a za vydatné 
pomoci svého manžela pana Evalda Jurčka se klub úspěšně rozvíjel, pro své členy i 
pro všechny občany za ta léta připravil dlouhou řadu kulturních a společenských akcí. 
Jeho členy jsou důchodci z Vrablovce a také z místní části Rovniny města Hlučín. 
Vrablovecký klub a jeho aktivity a výsledky se staly vzorem pro obdobné kluby 
zakládané později v okolních obcích.  

Pravidelná schůzka členů klubu ve vrabloveckém Společenském domě konaná dne 
15. července 2010 byla výjimečná. Předsedkyně paní Jurčková zde oslavila své 
životní jubileum – osmdesáté narozeniny a předala funkci předsedkyně své 
nástupkyni paní Šárce Dudkové. Gratulovat, upřímně poděkovat za dlouholetou 
obětavou činnost ve prospěch klubu a popřát zdraví a vše nejlepší do dalších let přišli 
kromě členů klubu i delegace obcí Hlučín a Ludgeřovice v čele se starosty Ing. 
Ostárkem a Mgr. Havlíkem. Přišla i známá hlučínská spisovatelka paní 
Schlossárková, která s klubem pravidelně spolupracuje. 

Paní Markéta Jurčková si za vše co pro KD Vrablovec vykonala zaslouží obdiv, 
uznání a velké poděkování. Velmi přispěla k tomu, že důchodci nejen z Vrablovce 
mají příležitost se pravidelně setkávat, bavit se, žít naplno. 

 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 
 
 
 
 



ŠKOLSTVÍ A KULTURA 

Členové klubu důchodců Vrablovec  děkují… 

Členové klubu důchodců na Vrablovci touto cestou děkují odstupující předsedkyni 
paní Markétě Jurčkové a jednateli panu Evaldu Jurčkovi za patnáctileté vedení klubu.   

Klub, který zakládali a kterému věnovali mnoho sil a času. Klub, který je v okolí znám 
a který má dnes vynikající úroveň. 

3. června oslavila paní Markéta Jurčková  80-leté  jubileum. Členové klubu ji 
dodatečně přejí pevné zdraví, štěstí a Boží požehnání.  

Poděkování sponzorům a dárcům 

Děkujeme, všem sponzorům a dárcům, kteří přispěli tentokrát na zajištění kulturní 
akce: 

Ještě nejsme tak staří – poprvé, která se konala dne 26. 6. 2010. Na tuto akci se 
podařilo zajistit 2 kulturní vystoupení účinkujících, kteří předvedli své taneční umění. 
Celkově se podílelo 34 sponzorů a dárců, mezi ně patří výborná spolupráce a 
podpora s obcí Ludgeřovice a s panem starostou Mgr. Havlíkem. 

Vážení podnikatelé, učinili jste šlechetný čin pro občany, kteří byli přítomni a většina 
odcházela s pocitem dobré nálady a radost z výhry v tombole, kde bylo připraveno 48 
cen. 

Věřím, že neztratíte přízeň zákazníků a budete pokračovat v poctivém podnikání, 
obchodování  a určitě získáte nové zákazníky.Svědčí o tom vysoká kvalita výrobků, 
tak služeb, které poskytujete občanům. Děkuji za Váš morální přístup a důvěru, 
kterou jsem získal. 

                                                                                                 Robenek Jaroslav 
 
26.6. 2010 kulturní akci Ještě nejsme tak staří poprvé podpořili tito sponzoři: 
Obec Ludgeřovice 
Praktická lékařka Mudr.Miroslava Michalská 
Restaurace Marek Myslivec 
Květinářství u Verči 
Stavby Škrobánek, s.r.o. 
Mgr. Daniel Havlík 
Daniela Budínská  - kadeřnický salón 
Miroslav Ostárek -  velkoobchod nápoje 
Ford Dankar Ostrava  
Beseda – taneční soubor 
Grichníková Naděžda – hračky a smíšené zboží 
Cukrářská výroba – Miroslav Klusáček 
CK Maxner, s.r. o. 
Pivovary Staropramen – pivovar Ostravar 
Jaroslav Škrob – Potraviny Ludgeřovice 
Cikne Čhave – taneční soubor 
Reklamní agentura BOSSCAN 3 C, Ostrava 1 
Pavel David, Ostrava-Přívoz 
Ovoce, zelenina Potraviny Hruška, s.r.o. Ostrava 
Tramín Vinotéka Josef Konečný 
Firma VIP Pšeja Zlín – Specializované prodejny a velkosklad  vín 



Renault Automotoland Voznica 
Kominictví Kors Ludgeřovice 
Textil Mosmo –  Jana Smolková Petřkovice 
MV Milan Vjačka – stavební firma Ludgeřovice 
Elektro Pavel Paskuda Ludgeřovice 
Nápoje Miroslav Ostárek Ludgeřovice 
Prodej nápojů – Rumpa Zdeněk, Ostrava Hrušov 
Kvalitní moderní barvy KMB, Ostrava-Přívoz 
Cestovní kancelář Radovan Maxner Ostrava 
Robenek Jaroslav Ludgeřovice 
Drogerie Řehoř Paschek Hlučín 
Obchodní dům Tony Petřkovice 

Z Ludgeřovických letních radovánek 2010 

Konaly se uprostřed obce na Menšíkové louce ve dnech 16. a 17. července 2010.  
Pořadateli byli ludgeřovičtí občané pánové Přemysl Paskuda a Filip Talacek. 

Šestnáctého večer radovánky začaly vydařeným country večerem u táboráku. 
Sedmnáctého začal program pro děti i dospělé už v 9 hodin. Proběhl volejbalový 
turnaj, byly zde všechny možné pouťové atrakce, živá hudba, řada stánků 
s občerstvením a různými dobrotami, prostě ideální prostředí a program pro celé 
rodiny. Stejně jako loni v létě, kdy se zde konala tato slavnost poprvé, i letos bylo 
krásné, snad až příliš horké letní počasí, které bohužel tentokrát vydrželo jen do 
nedělního podvečera, kdy se Ludgeřovicemi přehnaly silné bouřky s lijáky, které 
pochopitelně probíhající slavnost tvrdě zasáhly. Plánovaný noční ohňostroj se přesto 
konal.  

Pořádat Ludgeřovické letní radovánky je výborný nápad. Lze jen doufat, že problémy 
s počasím a s počtem návštěvníků, kterých přece jen bylo méně než by odpovídalo 
tomu, že Ludgeřovice jsou veliká obec se 4600 obyvateli, pořadatele neodradí. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 



Jurčkova kaplička je hezky opravena 

Jurčkova kaplička sice v poli na jihovýchodním konci ludgeřovického katastru zdaleka 
docela bíle svítila i před opravou, ovšem zblízka byl silně znatelný zub času – 
polorozpadlá střecha a dveře, poničená omítka, zašlé venkovní i vnitřní nátěry, 
zanedbané vnitřní vybavení. Pan Tomáš Návrat  z ulice Výjezdní, který hospodaří na 
okolních polích, se letos do opravy kapličky pustil. Vyměnil střechu a dveře, opravil 
omítky, provedl nové nátěry, upravil vnitřní vybavení – viz fotografie ze 4.7.2010 
Kaplička je jako nová. Za svůj čin si zaslouží uznání a poděkování. 

 

AV. 

Studna ve dvoře za budovou obecního úřadu 

Na zapomenutou studnu pod povrchem dvora narazili dělníci při letošních terénních 
úpravách. Tato zděná studna byla velmi pravděpodobně vybudována současně se 
stavbou budovy školy v letech 1902 – 1903 a byla pro ni jediným zdrojem pitné vody. 
V padesátých letech minulého století sloužila pro čerpání vody na studni postavená 
ruční pumpa. Vodovodní potrubí ze studny do budovy bylo pravděpodobně zřízeno 
až po roce 1964, kdy budova přestala sloužit jako škola a začal zde úřadovat 
tehdejší místní národní výbor. 

Snímky ze 4.6.2010: 

 

AV. 



Prof. MUDr. Anton Pelikán, DrSc je už třetím rokem občanem obce Ludgeřovice 

V současné splašené době se často stává, že neznáme některé naše nejbližší 
sousedy nebo o nich víme hodně málo.  Ještě častěji pak nevíme o některých našich 
spoluobčanech v obci i když jsou pozoruhodní a známí ve svých odborných kruzích 
po celém světě. Tak se stalo, že drtivá většina z nás nezaznamenala, že naším 
spoluobčanem v obci je pan profesor Pelikán, významný člověk, který se spolu se 
svou ženou před třemi roky nastěhovali do jejich nového rodinného domku v ulici 
Budovatelská. V minulých dnech na něj našeho pana starostu upozornil jeho syn.  

Ve středu 30.6.2010 v podvečer jsem zazvonil u dveří domku pana profesora a 
představil se jako kronikář obce. Manžele Pelikánovy jsem překvapil u večeře, přesto 
mě pozvali dovnitř, kde jsme se bez problémů a rychle dohodli o tom, že pana 
profesora představím občanům v Ludgeřovickém zpravodaji a na 
www.ludgerovice.cz. Také o tom, že o něm napíši stať do obecní kroniky. Manželé 
Pelikánovi mě příjemně překvapili svým sympatickým, milým, vstřícným a skromným 
vystupováním.     

Tak tedy kdo je pan profesor Pelikán? Zde jsou údaje o něm, jak je poskytnul jeho 
syn a potvrdil pan profesor: 

„Prof. MUDr. Anton Pelikán, DrSc., 
významný český a slovenský chirurg se 
narodil 2. února 1945 v Banské Bystrici 
na Slovensku v rodině úředníků. Jeho 
otec pocházel z České republiky. 
26.6.1969 promoval na lékařské fakultě 
Univerzity Komenského v Bratislavě a 
pak hned nastoupil na chirurgické 
oddělení Nemocnice F.D.Roosevelta v 
B.Bystrici, kde pracoval až do roku 1997.  

Po získání atestace I. a II. stupně 
z chirurgie a nadstavbové atestace 
z klinické onkologie byl od roku 1980 ve 
funkci přednosty Oddělení operačních 
sálů a současně ordinář onkochirurgie. 
Jako onkochirurg zavedl do praxe 
moderní onkochirurgické postupy hlavně 
u nádorů zažívacího ústrojí, adjuvantní 
chemoterapii, registr onkochirurgických 
pacientů a byl průkopníkem rutinního 
používání onkomarkerů v chirurgické praxi. V roce 1985 publikoval jako první 
v Československu soubornou monografii o rakovině tlustého střeva. V roce 1990-
1991 byl klinickým předsedou Slovenské stomické společnosti a později v roce 1995 
- 1997 Viceprezidentem Slovenské koloproktologické společnosti. 

V roce 1981 získal hodnost CSc., docentem se stal v roce 1990, hodnost doktora 
lékařských věd - DrSc. získal v roce 1993 a v roce 1996 byl jmenován v Praze 
profesorem pro obor chirurgie. 

V roce 1977 pracoval v St. Luke Hospital La Valetta na Maltě jako konzultant. Po 
návratu se věnoval hlavně problematice nádorů, např. značení lymfatické drenáže 
před operací nádorů žaludku a hlavně tlustého střeva a konečníku a stal se 

http://www.ludgerovice.cz/


významným specialistou v onkochirurgii a od té doby absolvoval mnohé  pracovní 
pobyty na renomovaných zahraničních pracovištích, např.: 

Rowell Park Memorial Institute - Buffalo, USA (1988) 

Všesajuznyj onkologičeskij naučnyj Institut - Moskva, SSSR (1989) 

Tata Memorial Hospital - Bombaj, India (1990) 

St.Mark Hospital a The Royal London Hospital - Londýn, UK (1991) 

Herlev Hospital Kobenhagen - Dánsko (1992) 

Memorial Sloan-Kettering Cancer Center - New York, USA (1993) 

Centro Médico del Caribe Cancun - Mexiko (1995)  

Concord General Hospital - Sydney, Australia (1995) 

Surgery of Kanazawa University - Kanazawa, Japonsko (1993,1995) 

Örebro Medical Center Hospital - Örebro, Švédsko (1996) 

General Hospital - San Francisco, USA (1997) 

University Hospital Geneva - Švýcarsko (2001, 2003, 2005,2009)  

University Hospital - Cairo, Egypt (2004, 2009) 

 

V roce 1997 mimo práce v na chirurgické klinice Rooseveltově nemocnici byl 
jmenován Klinickým ředitele lázní Brusno, ale po konkurzu v Ostravě nastoupil 
1.6.1997 do funkce přednosty chirurgické kliniky Fakultní nemocnice v Ostravě, kde 
pracuje dodnes. Od roku 2001 pracuje jako specialista chirurgické kliniky pro 
onkologii a současně je vysokoškolským profesorem Ostravské univerzity. 

Je členem významných chirurgických společností jako například European Society of 
Surgical Oncology, The Society of Surgical Oncology (USA), The Roswell Park 
Surgical Society (USA). Dále je členem České chirurgické společnosti i České 
společnosti J.E.Purkyně, Spolku lékařů českých a Slovenské chirurgické společnosti. 

V roce 2005 až 2007 pracoval ve funkci konzultanta  vedoucího chirurgie ve Velké 
Británii nejprve ve městě Omagh v Severním Irsku, pak na 6 měsíců na ostrově Isle 
of Wight a nakonec v Royal Hospital v Aberdeenu ve Skotsku, kde pobyl dalších 5 
měsíců. 

Výsledky své celoživotní práce přednášel a publikoval na světových chirurgických 
kongresech a na svém kontě má 175 publikací ( 36 v zahraničí) a 236 přednášek ( 32 
v zahraničí). Přednáší na čtyřech univerzitách ( Univerzita Mateja Bela v Banské 
Bystrici, Univerzita Komenského v Bratislavě, Ostravská Univerzita a Technická 
univerzita Ostrava) a taky na Vyšší odborné škole zdravotnické v Ostravě.  

Získal hodně vědeckých ocenění a jeho kniha (Rakovina hrubého čreva a konečníka) 
získala v roce 1986 cenu Slovenské onkologické společnosti za nejlepší 
onkologickou publikaci v roce 1985. 

Získal také Cenu Slovenské lékařské společnosti za nejlepší článek v roce 1988 
/Súčasná operačná taktika v liečbe kolorektálneho karcinomu Čs.Gastroent.Výž.,                            
42, 1988, 1, 15-21/ 

Mezi významné společenské ocenění patří: 



1/ uveden v České knize osobností „Who is Who“ na str. 493 vydané v roce 
2002                       

2/ jako prominentní osoba je uveden též ve 25th Silver Anniversary Edition  „ 
Who´s Who in the World“  -  ve světové publikaci listopad 2007 

3/ zařazen mezi 2000 Oustanding Intellectuals of the 21 Century v odvětví 
Medicína – Cambridge UK duben 2008 

4/ oceněn v roce 2009 Mezinárodní cenou míru /International Peace Prize / pro 
jeho vynikající osobní výkony a významné činy vedoucí k blahu společnosti - 
leden 2010 v USA 

Jeho záliby : rodina, literatura, hudba a sport. Už v letech 1961-1964 byl členem 
reprezentačního hokejového týmu dorostu Slovenska a akademického 
reprezentačního týmu ČSSR. 

Jazyková znalost: slovensky, anglicky, rusky, francouzsky. 

Je ženatý, manželka PhDr. Iva Pelikánová, RS., RNA, je ředitelkou Střední 
zdravotnické školy a Vyšší odborné školy zdravotnické v Ostravě“. 
 

AV. 
 

Taktik Výzva 2010 

Naše škola se zapojila do mezinárodní vědomostní soutěže „Taktik Výzva 2010“.  
Marek  Ráček z 6. A  prokázal výjimečné znalosti  při řešení vědomostní soutěže 
Taktik Výzva 2010. Umístil se na krásném 18 místě z 2523 žáků. 

SPOLEČENSKÉ ORGANIZACE SE PŘEDSTAVUJÍ 

Po nárazu zůstalo vozidlo na střeše 

O velkém štěstí může hovořit řidič osobního vozu, který si při sobotě, 12. června, 
zvolil trasu z Hlučína do Ostravy přes naši ludgeřovickou část Vrablovec. 

Při jízdě z této části směrem dále k Petřkovicím se mu zhruba na úrovni končícího 
vrabloveckého kopce vymklo řízení z rukou. Se svým vozem nejprve v protisměru 
najel na krajnici a dále pokračoval příkopem. Cestou zavadil nejdříve o strom a poté i 
o betonový výstupek u přilehlé boční komunikace. Patrně díky těmto nárazům pak 
skončilo jeho vozidlo na střeše napříč celou ulicí Vrabloveckou. Ostatní svědkové 
okamžitě přivolali pomoc. 

12.6.2010, 16:22, Dopravní nehoda osobního vozu, ul. Vrablovecká, u HP Trend. 
Toto byla tísňová informace, kterou obdržela také naše místní jednotka dobrovolných 
hasičů. Na místo byla okamžitě vyslána Tatra 815 s plnou osádkou. Společně s námi 
byla povolána profesionální stanice Hlučín, která ale vyjížděla z Kozmic, kde v rámci 
zábavného odpoledne předváděla ukázku ve vyprošťování. Dále na místo 
přispěchala zdravotnická záchranná služba ze stanice Hlučín. K šetření nehody také 
vyjela hlídka dopravní policie. 

Před příjezdem na místě zasahovali jako první členové hasičského sboru z Hlučína – 
Bobrovníků, kteří se tou dobou vraceli ze soutěže v požárním sportu. Za nimi jel 
v osobním voze také dobrovolným hasič ze Šilheřovic.  

 



Při příjezdu vyslaných sil se vůz nacházel na střeše, byl značně zdeformovaný. 
Řidiče si převzali zdravotníci. Utrpěl úraz hlavy. Hasiči provedli protipožární opatření 
a zasypali uniklé provozní kapaliny vozidla sorbentem. Po zabezpečení nehody se 
práce ujala dopravní policie.  Celou nehodu zdokumentovala.  

Následně velitel profesionálních hasičů předal událost místní jednotce. Ta měla místo 
i nadále s policií zabezpečit až do úplného odstranění vozidla z vozovky. Na tuto 
práci byla využitá osobní pomoc bagristy, který okolo rovněž projížděl. Pomocí 
našich hasičských popruhů a zvedacím možnostem ramene bagru bylo havarované 
vozidlo postaveno zpět na kola a odtlačeno mimo vozovku, čímž se komunikace opět 
zprůjezdnila. Po předání vozidla osobám blízkým řidičovi se jednotka místních hasičů 
vydala na svou základnu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dva požáry v jednu noc 

Zatím za nevyjasněných okolností propukly v noci z 28. na 29. v obci Ludgeřovice 
dva požáry. Oba od sebe přitom dělí zhruba hodina a místa jsou od sebe vzdálena 
cca. 300 metrů. 

Nejprve došlo po jedné hodině ranní k požáru plastových kontejnerů na odpad v ul. 
Boční, krátce po druhé hodině pak byl na tísňovou linku hasičů oznámen požár 
zahradní kůlny na ul. Nad Mlýnem. Obě události jsou i nadále v šetření. 

29.6.2010, 2:09, Požár nízké budovy, hoří kůlna 4x4 m a osobní vůz. Na základě 
těchto informací byly k události vyslány profesionální jednotky z Ostravy a Hlučína a 
s nimi místní dobrovolná jednotka. První vůz Tatra vyjížděl již v páté minutě od 
vyhlášení poplachu, což je na noc více než velice slušné. Přesto po příjezdu hasičů 
na místo události se kůlna nacházela již v pokročilém stádiu hoření a od tohoto ohně 
vzplála také motorová část vozidla, jenž bylo u ní zaparkováno.  

 



Naši hasiči společně s jednotkou profesionálních hasičů z Přívozu započali hasební 
práce jak na hořící budově, tak i zaparkovaném automobilu. Rovněž také naše 
velkokapacitní cisterna dodávala vodu té městské profesionální. Druhý výjezd JSDH, 
Avie, započal s rozebíráním konstrukcí a otevíráním kapoty vozu.  Třetí dojetá 
jednotka, HZS Hlučín, se po dohodě s velitelem zásahu ihned vrátila zpět na 
základnu.  

Zásah probíhal v dýchací technice, která byla nutná díky silnému vývinu kouře. Při 
příjezdu hořela také izolace drátů připojených na sloup elektrického vedení.  Drát 
také spadl na zahradu v okolí kůlny. Na místo tak vyjeli rovněž pracovníci energetiky. 
Za dobrovolnou jednotku se zásahu zúčastnilo 8 hasičů, celková spotřeba vody na 
požářišti činila zhruba jednu naši cisternu, čili 8 000 litrů.  

Po odjezdu profesionálních hasičů byla dobrovolná jednotka dále nápomocna 
vyšetřovateli HZS. Po ukončení této činnosti se okolo čtvrté hodiny ranní vrátila zpět 
na základnu. Předtím ještě odebrala z hydrantové sítě v obci vodu do své cisterny. 

 

Videa: www.youtube.com 

 Pro video z autonehody stačí do vyhledávání na youtube.com zadat slova: 
Vrablovecká nehoda 

 Pro video z požáru kůlny zadat slova: Požár zahradního příbytku  

 

 

 

 

 

David Lange, Zásahová jednotka hasičů Ludgeřovice 



INFORMACE A OZNÁMENÍ 

 

 
Gymnázium Josefa Kainara 

Hlučín, p.o. 

 

Vás srdečně zve 

 

na oslavy  

90. výročí založení gymnázia 
 

Program: 

pátek 1. října 2010 od 16:00  

Slavnostní akademie v Kulturním domě Hlučín 
vystoupí houslista Roman Mžik, zpěvačky Markéta 
Špoková a Katka Kulová, 
studenti gymnázia a žáci ZUŠ Pavla Josefa Vejvanovského 
 

sobota 2. října 2010 od 10:00 

Varhanní koncert Marka Gajdy v kostele sv. Markéty v 
Hlučíně 
 

sobota 2. října 2010 od 14:00  

Den otevřených dveří 
prohlídka budovy školy, bohatý kulturní program, 
občerstvení zajištěno  
 
 
 

 

 

 



SPORT 

Rozlosování městských soutěží našich družstev v podzimní části soutěže 2010/11 
 
Městský přebor mužů  
 
  3. kolo  TJ Ludgeřovice B : TJ Unie Hlubina  neděle    22.8.2010 17.00 hodin 
  4. kolo  SK Slávie Třebovice : TJ Ludgeřovice B  sobota    28.8.2010 17.00 hodin   
  5. kolo  TJ Ludgeřovice B : TJ Lokomotiva Ostrava neděle      5.9.2010 17.00 hodin 
  6. kolo  TJ Slovan Ostrava : TJ Ludgeřovice B  sobota    11.9.2010 16.30 hodin 
  7. kolo  TJ Ludgeřovice B : SK Rapid Muglinov  neděle    19.9.2010 16.30 hodin 
  8. kolo  TJ Ludgeřovice B : TJ Sokol Krásné Pole B neděle    26.9.2010 16.30 hodin     
  1. kolo  TJ Ludgeřovice B : TJ Sokol Koblov   úterý       28.9.2010 16.30 hodin 
  9. kolo  TJ VD Start Ostrava : TJ Ludgeřovice B  sobota    2.10.2010 16.00 hodin 
10. kolo  TJ Ludgeřovice B : TJ Sokol Vřesina  neděle  10.10.2010 15.30 hodin 
11. kolo  FC ODRA Petřkovice B : TJ Ludgeřovice B neděle  17.10.2010 15.30 hodin 
12. kolo  TJ Ludgeřovice B : TJ Sokol Pustkovec   neděle  24.10.2010 15.00 hodin    
13. kolo  TJ Sokol Hrabová B : TJ Ludgeřovice B     neděle  31.10.2010 14.00 hodin 
  2. kolo  TJ Kunčičky : TJ Ludgeřovice B          sobota    6.11.2010 13.30 hodin 
 
 
Městská soutěž dorostu 
   
  5. kolo  TJ Ludgeřovice B : TJ Kunčičky   neděle      5.9.2010 14.45 hodin 
  6. kolo  TJ Ludgeřovice B : TJ Baník Radvanice  neděle    12.9.2010 14.15 hodin 
  7. kolo  SK Šenov : TJ Ludgeřovice B    sobota    18.9.2010 14.15 hodin 
  8. kolo  TJ Ludgeřovice B : TJ Velká Polom  neděle    26.9.2010 14.15 hodin     
  9. kolo  TJ Dynamo DPMO Ostrava : TJ Ludgeřovice B sobota    2.10.2010 13.45 hodin 
  1. kolo  TJ Ludgeřovice B : TJ Jiskra MCHZ Hrušov neděle  10.10.2010 13.15 hodin   
  2. kolo                          volno 
  3. kolo  TJ Ludgeřovice B : TJ Sokol Koblov  neděle  24.10.2010 12.45 hodin 
  4. kolo  TJ Lokomotiva Ostrava : TJ Ludgeřovice B sobota  30.10.2010 11.45 hodin   
 
 
Minikopaná starší přípravka, skupina B 
 
  1. kolo  TJ Ludgeřovice : TJ Slavoj Rychvald   pondělí   30.8.2010 16.00 hodin 
  2. kolo  TJ Sokol Markvartovice : TJ Ludgeřovice  úterý      7.9.2010 16.00 hodin 
  3. kolo  TJ Ludgeřovice : FC Baník U 10 B             pondělí   13.9.2010 16.00 hodin   
  4. kolo  TJ Ludgeřovice : FC ODRA Petřkovice      pondělí   20.9.2010 16.00 hodin 
  5. kolo  TJ Heřmanice : TJ Ludgeřovice       pátek      1.10.2010 16.00 hodin 
  6. kolo  TJ Ludgeřovice : FC Slavia Michálkovice  pondělí   4.10.2010 16.00 hodin 
  7. kolo  TJ Sokol Koblov : TJ Ludgeřovice               středa   13.10.2010    16.00 hodin 
  8. kolo  TJ Ludgeřovice : TJ Baník Radvanice         pondělí  18.10.2010  16.00 hodin 
  9. kolo  SK Šenov : TJ Ludgeřovice    úterý   26.10.2010  16.00 hodin 

 
 
Rozhovor s Marií Hudečkovou – mistryní republiky v Body Fitness 

Co je to BODY FITNESS? Jedná se o nové a jemnější odvětví kulturistiky, ve kterém 
se hodnotí symetrie těla, množství podkožního tuku, kvalita pokožky, zřejmé 
vyrýsování svalů a celkově zdravý vzhled. Svaly by měly být drobné a postava jemná 
a ženská. 

Tolik jen pro vysvětlení našim čtenářům a zde je náš prázdninový rozhovor: 



R: Maruško, v úvodu našeho rozhovoru bych tě poprosila, zda by ses našim 
čtenářům stručně představila ? 

M:  Narodila jsem se v roce 1993, tento sport provozuji již 2 roky a studuji gymnázium 
v Ostravě - Zábřehu. 

R: Vzpomeneš si jak ses poprvé ocitla v posilovně a kdo tě do ní přivedl ? 

M: Do posilovny mě přivedl můj  bratr (Filip Talacek), který se znal s trenérem 
posilovny a ten mě přivedl na myšlenku, že bych tento sport mohla dělat závodně. 

R: Jak často trénuješ? 

M: 3 x až 4 x týdně 2 hodiny a před závody  je trénink intenzivnější, denně 3 hodiny. 
Trénuji v posilovně Správní chlapi v Hlučíně, pod vedením trenéra Ronalda Uvíry. 

R: Věnuješ se také jiným sportům? 

M: Dříve jsem  dělala atletiku v Ostravě-Porubě a teď jen rekreačně tenis, stolní 
tenis. 

R: Musíš dodržovat nějaký speciální jídelníček? 

M: Jím hlavně maso, vajíčka, rýži, nudle, racio chlebíčky, to hlavně před závody asi 3 
měsíce. 

Mimo tuto dobu je jídelníček méně přísný (jím např. i tvaroh, tmavé pečivo apod.) 

R: Jak závody probíhají? 

M:  soutěží se ve 3 kolech, ve 3 druzích plavek(černé plavky dvoudílné bez ozdob, 
jednodílné vcelku dle vlastního výběru, dvoudílné dle vlastního výběru). Podpatky 
musí být vysoké13 cm.Plavky musí odhalovat břišní svalstvo a svalstvo zad.  Závodí 
se v čtvrtobratech s vytáčením a bez vytáčení- hodnotí se základní postoj, ne 
kulturistický postoj. Dále se hodnotí symetrie těla, úroveň podkožního tuku, kvalita 
aktivní tělesné hmoty, kvalita pokožky (pokožka  musí být oholená, opálená, zdravá 
bez kožních onemocnění.)  

Závodníci se natírají před závody speciální barvou, která je hodně tmavá.  

Děkuji za rozhovor a tobě i všem čtenářům přeji pěkný zbytek léta. 

Marie Hudečková začala závodit tento rok a ve třetí soutěži na Mistrovství České 
republiky v Ostravě- Martinově získala 1. místo v kategorii bodyfitness -  starší 
dorost, dne 12. června 2010. Marie je členem svazu kulturistiky a fitness ČR. 

Hlavní sponzoři: Top produkce.cz, Posilovna Správní chlapi  

                                                                                         Jana Baránková 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Z tradičního sportovního odpoledne pro děti na hřišti TJ Ludgeřovice 

Konalo se v neděli 27.6.2010 za nádherného počasí. Před početným publikem se 
děti krásně vyřádily při sportovních soutěžích, ti nejšikovnější si užili stupně vítězů a 
získané ceny. Předvedly se mladičké mažoretky z ludgeřovické základní školy. Byl 
zde i kolotoč, skákací hrad, stánky s občerstvením a dobrotami. Ludgeřovičti 
benjamínci sehráli fotbalové utkání. Sportovní odpoledne se opravdu vydařilo. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 
 
Naši „staří páni“ zvítězili! 

V sobotu 19.6.2010 se konal na hřišti TJ Ludgeřovice již 18. ročník mezinárodního 
turnaje starých pánů (hráči nad 35 let) v kopané. Hráči Ludgeřovic se tentokrát 
skutečně předvedli ve výborné formě a dokázali tento turnaj vyhrát. V dramatických 
soubojích nejprve porazili Tisovec 4:3 a ve finále pak po remíze v normální hrací 
době až na pokutové kopy i druhého slovenského soupeře Radzovce. Určitě si 
zaslouží velkou gratulaci…. 

Zde jsou kompletní výsledky turnaje: 

Ludgeřovice : Tisovec  4  : 3 

Prajzáci-Hlučín : Radzovce  0 : 1 

Zápas o 3. místo:  Prajzáci-Hlučín : Tisovec 8 : 4 

Finále: Ludgeřovice : Radzovce 2 : 2 (na penalty 4 : 2) 

Pořadí turnaje: 1. Ludgeřovice 

                               2. Radzovce (SK) 

                               3. Prajzáci-Hlučín 

                               4. Tisovec (SK) 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Nejmladší benjamínci TJ Ludgeřovice sezóna 2009/2010 na turnaji 
v Heřmanicích. 
 

Horní řada: 
Lukáš Černín, tomáš Smolka, Daniel Körner, Gabriela Bártová, Šimon Kulig, 
Ondra Smolka. 
 
Spodní řada: 
Terezka Hubertová,  Filip, Matyáš Medňanský, David Mikula, Marek Blejchř. 
 
Trenéři: Reinhold Lukáš a Marek Körner (bohužel mimo foto). 



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje: 

- Inzeráty. 

- Jízdní řády autobusů linek 56, 68, 94. 

- Informace Obce Ludgeřovice občanům o kontaktech a úředních hodinách 
obecního úřadu a knihovny. 

A. Vjačka 
 


